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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan válik kormányzati partnerré egy helyi 
önkormányzat az Önök elképzelése szerint? Létezik-e átfogó, minden egyes – komoly 
tartalékkal nem rendelkező - önkormányzatra egyaránt, egyforma feltételekkel vonatkozó 
kormányzati finanszírozási stratégia, amely alapján mindenki számára megnyugtató módon 
biztosítható a helyi intézményrendszer, a közszolgáltatások működtetése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérem, engedje meg, hogy az Index internetes hírportálon, a mai napon közzétett, Tisztelt Miniszter
úrral készült interjú kapcsán kiegészítő tájékoztatást kérjek Öntől.

Tisztelt Miniszter úr a következő kijelentést tette: „Az önkormányzati számlákon jól látjuk, hogy sok
település komoly tartalékokkal rendelkezik, ezekből biztonságosan lehet az intézményeket 
működtetni.”

A fentiekre tekintettel kérem tisztelt Miniszter urat, hogy jelölje meg azt a huszonöt, tízezer főnél 
nagyobb települést, amely Miniszter úr szerint „komoly tartalékkal” rendelkezik.

Ehelyütt kell megkérdeznem azt is, hogy létezik-e átfogó, minden egyes – komoly tartalékkal nem 
rendelkező - önkormányzatra egyaránt és egyforma feltételekkel vonatkozó kormányzati 
finanszírozási stratégia, amely alapján mindenki számára megnyugtató módon biztosítható a helyi 
intézményrendszer, a közszolgáltatások működtetése?

Ugyancsak a hivatkozott interjú keretében Tisztelt Miniszter úr – továbbra is az önkormányzatok 
témakörében - azt is megjegyzi, hogy „mindenki számíthat a kormány támogatására, aki a járvány 
elleni küzdelemben és a gazdaság újraindításában partner akar lenni.”

Miniszter úr ezen állítása azért értelmezhető nehezen, hiszen az önkormányzatok járvány elleni 
védelemben történő szerepvállalása jellemzően eddig sem saját elhatározáson alapult: a 



gépjárműadó elvonására-, az ingyenes pakolás bevezetésére-, az iparűzési adó megfelezésére kivétel
nélkül központi jogszabály megalkotásával került sor.

Joggal merül fel tehát a kérdés, hogy mit értenek Önök partnerségen az önkormányzatok 
vonatkozásában?

Kérem tehát Tisztelt Miniszter urat, hogy válaszában szíveskedjen megjelölni mindazon 
szempontokat, melyek alapján a Kormány partnernek tekint egy helyi önkormányzatot.

Mindenre kiterjedő részletes válaszát előre is köszönöm,

Jakab Péter
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